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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 308 (MOF alm. del) stillet 14. december 2021 efter ønske 

fra (MFU) Kristian Pihl Lorentzen (V).   

Spørgsm ål nr. 308 

”Er ministeren bekendt med, at overvågningsprogrammet NOVANA følger udviklingen i de danske 

Natura 2000 områder og ikke tilstanden i de danske skove generelt? Er ministeren endvidere bekendt 

med, at man ikke ud fra NOVANA -resultaterne kan sige noget om tilstanden i landets skove generelt, 

og at man dermed ikke kan konkludere, at naturtilstanden i de danske skove er stærk ugunstig?” 

Svar 
Jeg har forelagt spørgsmålet Miljøstyrelsen, som oplyser at: 
 

"I NOVANA-programmet overvåges en række biodiversitetsparametre i de ti skovnaturtyper, der er 

omfattet af EU's habitatdirektiv. Disse naturtyper overvåges både indenfor og udenfor Natura 2000 -

områderne. Data anvendes bl.a. til at fastlægge indsatser i Natura  2000-områderne, og når der hvert 

6. år skal indrapporteres bevaringsstatus til EU for de naturty per og arter, der er omfattet af 

naturdirektiverne. 

 

Københavns Universitet gennemfører en overvågning af de danske skove og udgiver hvert år 

Danmarks Skovstatistik, som bl.a. giver mulighed for at følge ændringer i skovenes tilstand og 

udvikling. Skovstatistikken opgør en række parametre, herunder parametre, der relaterer sig til 

skovenes vækst og vedproduktion, kulstoflagring, biodiversitet mv. " 
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